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București, 12 iulie 2024 

COMUNICAT DE PRESĂ 

 

Hidroelectrica aniversează 1 an de la listarea istorică din anul 2023 la 

Bursa de Valori București, un an în care acțiunile sale au fost cele mai 

tranzacționate de către investitori și capitalizarea bursieră a crescut cu 

24%  

 

• Hidroelectrica marchează un an de la listarea sa la Bursa de Valori București, 

în iulie 2023 sub simbolul bursier H2O, în urma încheierii cu succes a celui mai mare 

IPO realizat vreodată la bursă, în valoare de 1.9 miliarde de Euro 

• În tot acest timp, acțiunea Hidroelectrica este cea mai tranzacționată acțiune 

la bursă. Investitorii au realizat peste 213.000 de tranzacții cu peste 43 milioane de 

acțiuni Hidroelectrica, în valoare de peste 5 miliarde de lei 

• În decursul primului an la bursă, randamentul de preț al acțiunii H2O a fost de 

24%, în timp ce randamentul total, ce include dividendele, a fost de 37%; 

• Hidroelectrica este cea mai mare companie românească în funcție de 

capitalizare, care, la finalul zilei de 11 iulie 2024 era de 57.89 miliarde de LEI.  

• În acest moment, compania ocupă a 3-a cea mai mare pondere în indicele 

principal al pieței, indicele BET 

• Acțiunile companiei sunt incluse în indicii FTSE Russell pentru Piețe Emergente 

și în indicii MSCI  

 

Hidroelectrica (H2O), lider în producția de energie electrică și principalul furnizor de 

servicii tehnologice necesare în Sistemul Energetic Național, aniversează astăzi un an de 

la listarea sa istorică din anul 2023 la Bursa de Valori București (BVB). Pe 12 iulie 2023, 

acțiunile H2O debutau la tranzacționare în urma încheierii cu succes a celei mai mari 

oferte publice inițiale (IPO) realizată vreodată la BVB într-o operațiune care a atras în total 

9.28 miliarde RON (1.87 miliarde EUR sau 2.04 miliarde USD) pentru 89.7milioane de 

acțiuni reprezentând 19.94% din numărul total de acțiuni. Oferta Hidroelectrica, derulată 

la BVB în perioada 23 iunie – 4 iulie 2023, a devenit, astfel, cea mai mare ofertă din Europa 

și a patra cea mai mare din lume luând în calcul IPO-urile realizate în anul 2023. 

http://www.bvb.ro/
https://bvb.ro/FinancialInstruments/Details/FinancialInstrumentsDetails.aspx?s=H2O
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În prezent, Hidroelectrica este cea mai mare companie românească în funcție de 

capitalizare care, la finalul zilei de ieri era de 57.89 miliarde de LEI, în creștere cu 24% 

față de capitalizarea companiei de la momentul IPO-ului. Acțiunile companiei 

Hidroelectrica au fost incluse în indicii BET, BET-TR, BET-TRN, BET-XT, BET-XT-TR, BET-

XT-TRN, BET-BK, BET-NG și BET Plus încă din prima zi de tranzacționare a companiei pe 

Piața Reglementată a BVB. În cadrul indicelui BET, indicele principal al pieței de capital 

din România, compania are a 3-a cea mai mare pondere. Dimensiunea semnificativă a 

IPO-ului Hidroelectrica a atras inlcuderea sa în indicii FTSE Russell pentru Piețe 

Emergente și în indicii MSCI, imediat după listarea companiei la BVB. 

“Acum un an, odată cu startul IPO-ului premergător listării Hidroelectrica, s-a declanșat 

un adevărat entuziasm în jurul companiei și a ideii de a deține în portofoliu acțiunea 

Hidroelectrica, o companie mult așteptată la bursă. Mulți investitori au făcut la momentul 

respectiv primii pași la bursă prin deschiderea unui cont de tranzacționare datorită 

prezenței Hidroelectrica, companie strategică pentru țara noastră, la BVB. Apetitul 

investitorilor pentru companie este ridicat și astăzi așa cum a fost, de altfel, pe tot parcursul 

acestui an de la listare, unde vedem că a fost cea mai tranzacționată acțiune de la BVB. 

Felicitări echipei Hidroelectrica pentru tot ce ați realizat până acum, nu doar în calitate de 

companie listată, ci și ca leader în domeniul în care activați și vă vom urmări îndeaproape 

la fel ca și până acum”, a declarat Radu Hanga, Președinte BVB. 

”Ne simțim ca acasă la Bursa de Valori București (BVB). Simbolic, sunatul clopoțelului la 

Bursă înseamnă progres, înseamnă investiții, este ceva unic. La acest moment istoric a 

contribuit foarte multă lume din această țară: ASF, BVB, Guvernul României, ministerul, 

echipa Hidroelectrica. A fost un job ”well done”. La acel moment, nimeni, niciun consultant, 

indiferent câtă experiență ar fi  avut, nu ar fi putut prezice un asemenea succes. Asta 

demonstrează că România are un potențial fantastic și trebuie să avem curajul să gândim 

și să facem planuri mari. Am ridicat o ștachetă foarte sus. Ca să fac o analogie, în calitate 

de parteneri ai Comitetului Olimpic si Sportiv Român, vă spunem că cel mai puternic sportiv 

duce steagul în fața echipei:asta face Hidroelectrica. Reprezentăm România toți cei 

prezenți aici, și cu toții, toate instituțiile, toți colegii reprezentăm Team România și cred că 

este un lucru minunat. O zic cifrele, potențialul încă există, trebuie să continuăm această 

poveste de succes în aceeași echipă.  

În calitate de companie listată, suntem în contact cu investitorii aproape zilnic, menținând 

o relaționare mereu deschisă. Trebuie să continuăm acest proiect de succes și aș încuraja 

și celelalte companii să urmeze exemplul nostru.  
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Energia pozitivă a adus încredere și recunoaștere din partea investitorilor iar instituțiile 

statului implicate în procesul de listare, BVB, ASF, Guvernul României ne-au bătătorit 

drumul prin toate măsurile luate. 

Mulțumim pentru susținerea echipei noastre, Team Romania. Să mergem mai departe și să 

fim pe podium și la anul, și în anii următori” - a declarat Karoly Borbely – CEO 

Hidroelectrica 

”Dacă ar fi să comparăm procesul de listare cu un iceberg, aș spune că listarea a 

reprezentat doar vârful icebergului, baza fiind constituită de anii de pregătire în care 

Hidroelectrica s-a consolidat, a crescut, și-a diversificat portofoliul, a învățat ce trebuie să 

facă astfel încât să genereze încrederea absolut necesară pe care trebuie să o aibă 

investitorii într-o companie care se listează. Ne bucurăm foarte mult că am reușit acest 

lucru. Pentru mine ca CEO la acel moment a fost un privilegiu să fiu o rotiță din angrenajul 

care s-a ocupat de listare și vreau să mulțumesc mulțimii nevăzute de colegi care zi de zi, 

prin profesionalism, abnegație, prin implicare fac ca această companie să fie ceea ce 

vedeți că este astăzi. Avem foarte multe lucruri de făcut în continuare.  

Un pilon extraordinar de important care va genera în continuare plus valoare companiei 

este să ne creștem capacitățile de producție, să diversificăm, să dezvoltăm tehnologii noi 

care să permită realizarea acelor sinergii între diversele surse de energie regenerabilă și să 

facem din Hidroelectrica principalul actor al tranziției energetice și, în mod evident, un 

campion nu numai la nivel național în sectorul energetic, dar și la nivel internațional.  

La mulți ani profitabili atât Hidroelectrica, cât și Bursei de Valori București” – a declarat 

Bogdan Badea, CIO Hidroelectrica. 

 

“Celebrăm astăzi un an de la tranzacția de referință înregistrată de Hidroelectrica în urma 

listării la Bursa de Valori București. Această tranzacție, pe lângă faptul că a stabilit noi 

recorduri, a generat un moment unic în piața de capital din România. A schimbat percepția 

investitorilor despre capacitatea de absorbție a BVB a unei tranzacții de asemenea 

anvergură, netezind drumul pentru promovarea pieței românești de capital la statutul de 

piață emergentă, o etapă esențială în cadrul dezvoltării pieței de capital și a economiei 

românești. Astfel, putem spune, că doi performeri în domeniile lor, Hidroelectrica și BVB, au 

creat un win-win istoric. Listarea Hidroelectrica reprezintă începutul unei călătorii care va 

contribui cu siguranță la succesul companiei în a implementa strategiile de dezvoltare, care 

vor fi întotdeauna centrate pe investiții în portofoliul irepetabil pe care compania îl deține. 
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Un pas natural pentru Hidroelectrica, un pas urias pentru BVB. “ a declarat Dragos Roșu, 

Manager Strategie în cadrul Hidroelectrica  

“Listarea Hidroelectrica a fost, fără îndoială, evenimentul bursier al anului 2023 și un 

punct de referință pentru piața de capital din România. IPO-ul, cel mai mare din Europa și 

al patrulea la nivel mondial, în 2023, a pus România pe harta investitorilor instituționali de 

calibru și a stârnit un interes și o energie nemaiîntâlnite până atunci în rândul investitorilor 

de retail locali.  Acest interes se regăsește în continuare printre investitori, Hidroelectrica 

fiind cea mai tranzacționată acțiune de la bursă și, totodată, cea mai mare companie 

românească listată la BVB. Ne așteptăm, bineînțeles, ca Hidroelectrica să joace un rol 

important în potențialul de promovare a pieței de capital din România la statutul de piață 

emergentă din partea MSCI.”, a declarat Adrian Tănase, Director General BVB 

În decursul primului an de prezență la BVB, acțiunea Hidroelectrica a fost cea mai 

tranzacționată acțiune la bursă. Investitorii au realizat peste 213,000 de tranzacții cu 

peste 43 milioane de acțiuni Hidroelectrica, în valoare de peste 5 miliarde de lei. Totodată, 

luând în calcul și dividendele distribuite de companie până acum, investiția realizată în 

acțiunile H2O a adus un randament total de 37% de la listare până în prezent, în timp ce 

randamentul de preț al acțiunilor companiei este de 24%. 

Acționarul majoritar al Hidroelectrica este statul român, prin Ministerul Energiei. 

Hidroelectrica deține o capacitate de generare, 100% verde, de 6.300 MW energie din 

surse hidro și 108 MW din surse eoliane, fiind cel mai mare producător de energie electrică 

al țării, cu o cotă de piață de 30%. Totodată, Hidroelectrica deține primul loc în rândul 

furnizorilor de servicii de sistem necesare SEN, cu o cotă de piață de aproximativ 70% din 

serviciul de reglaj secundar și 60% din serviciul de revervă terțiară rapidă. În plus, ca 

urmare a implementării strategiei de diversificare a veniturilor, Hidroelectrica a devenit 

unul dintre cei mai importanți furnizori de energie electrică către clienții de retail, ocupând 

prima poziție după cota de piață în rândul furnizorilor ce activează în piața concurențială. 

 

Pentru informații suplimentare 

Bianca Dascălu, Marketing și Comunicare, Bursa de Valori București, 

bianca.dascalu@bvb.ro  
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